
恩惠堂華人信義會

Grace Chinese Lutheran Church
www.gracechineselutheran.org
538 NE 127th St. Seattle, WA. 98125　206-362-1888

五旬節後第二十五主日 11.10.2024 10 AM
The 25th Sunday After Pentecost　

介紹

在今日的讀經中，隨處可見寡婦。耶穌譴責那些作了令人印象深刻的禱告卻侵占寡婦房屋的文士。祂讚揚

了這位窮寡婦，祂認為她的捐贈遠遠超過了大筆捐助者。耶穌不單視她為需要被關懷或幫助的對象。她就

像在列王紀上 17:8-16中的撒勒法的寡婦與以利亞分享最後一點食物一樣，做了一件非常重要的事。

Introduction
Widows are visible everywhere in today’s readings. Jesus denounces those scribes who pray impressive
prayers but devour widows’ houses. He commends the poor widow who in his view gave far more than
the major donors. Jesus doesn’t see her simply as an object of compassion or charity. She, like the widow
of Zarephath who shares her last bit of food with Elijah in 1 Kings 17:8-16, does something of great
importance.

聚集 GATHERING

序樂 Prelude 除你以外 Whom Have I But You 樂器 Instrumental

【9:55 - A brief quietude】Let each of us use the time of prelude to prepare our whole being, our heart, our mind, and
our soul to worship.

【9:55 - 短暫的寧靜】讓我們每個人在序樂的時間，全心全意地準備我們的心思意念來敬拜神。

歡迎Welcome
【10:00】 早上好；Good Morning.
在網絡上崇拜的弟兄姊妹們，很高興您們能和我們一起崇拜。

We also welcome those who join the worship online.
如果身體狀況允許，請起立，請會眾大聲回應粗體文字。

Please stand in body and in spirit．The assembly is invited to respond aloud the bold texts.

懺悔與寬恕 Confession and Forgiveness
聖潔三位一體，☩ 獨一的真神，祢赦免我們一切的罪，祢的慈愛永遠長存。阿們。

Blessed be the holy Trinity, ☩ one God, who forgives all our sin, whose mercy endures forever.
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Amen.

讓我們承認自己的罪並來到神面前尋求醫治。

Let us confess our sin and come to God for healing.

【保持沉默, 反思和内省。】【Silence is kept for reflection.】

[Leaders facing the altar]

仁慈的上帝，

憐憫我們。我們承認，我們嘴上尊崇祢，卻用話語傷害了我們的鄰舍。我們內心爭戰的渴望引起了衝突和爭

端。為居首位，我們在彼此之間做出了區分, 將窮人和苦難者的需求置於最後。憑著祢極大的憐憫，寬恕我

們。在需要的時候用恩典臨近我們，讓我們轉向救主耶穌基督的道路並跟隨祂。阿們。

Gracious God,

have mercy on us.We confess that we have honored you with our lips, but have harmed

our neighbors with our tongues. The cravings at war within us cause conflicts and

disputes. In our desire to be first we make distinctions among ourselves. We place the

needs of the poor and the suffering last. In your great mercy, forgive us our sins. Draw

near to us with grace in time of need, and turn us to follow in the way of Jesus Christ, our

Savior and Lord. Amen.

[leaders facing the congregation]

神應許赦免我們的過犯，不記念我們的罪惡。藉著恩典我們已得拯救。奉 ☩ 耶穌基督的名，永生醫

治的泉源，我們已得寬恕。阿們。

God promises to forgive our iniquity and to remember our sin no more. By grace we have been

saved. In the name of ☩ Jesus Christ, the source of eternal healing, our sins are forgiven. Amen.

聚集詩歌 Gathering Hymn

#２64 快乐欢欣向主敬拜 Joyful, Joyful, We Adore Thee 會衆 Congregation
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問安與今日禱告 Greeting & Prayer of the Day

願我主耶穌基督的恩惠，天父上帝的慈愛，和聖靈的感動，常與你們眾人同在。也與你同在。

The grace of our Lord 🕇 Jesus Christ, the love of God, and the communion of the Holy Spirit be
with you all. And also with you.

讓我們同心禱告。Let us pray in one heart…

親愛的上帝啊，祢通過向我們伸出憐憫之手來展示祢的全能力量。請賜給我們豐盛的恩典，加強我們對祢

應許的信任，並讓全世界分享通過祢的兒子耶穌基督，我們的救主而來的寶藏。我們說: 阿們。

O God, you show forth your almighty power chiefly by reaching out to us in mercy. Grant us the fullness of
your grace, strengthen our trust in your promises, and bring all the world to share in the treasures that
come through your Son, Jesus Christ, our Savior and Lord. And we say: Amen.

請坐 Please be seated.

經文WORD
讀經 Reading
The assembly is invited to read the verses in bold correspondingly.
A reading from Psalm 146.

Hallelujah!
  Praise the Lord, O my soul!
 I will praise the Lord as long as I live;
  I will sing praises to my God while I have my being.
 Put not your trust in rulers,
  in mortals in whom there is no help.
 When they breathe their last, they return to earth,
  and in that day their thoughts perish.
 Happy are they who have the God of Jacob for their help,
  whose hope is in the Lord their God;
 who made heaven and earth, the seas, and all that is in them;
  who keeps promises forever;
 who gives justice to those who are oppressed, and food to those who hunger.
  The Lord sets the captive free.
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 The Lord opens the eyes of the blind; the Lord lifts up those who are bowed down;
  the Lord loves the righteous.
 The Lord cares for the stranger;
  the Lord sustains the orphan and widow, but frustrates the way of the wicked.
 The Lord shall reign forever,
  your God, O Zion, throughout all generations. Hallelujah!

Word of God, word of life.
Thanks be to God.

請會眾呼應朗讀粗體詩句。

詩篇 第 １46 篇

你們要讚美耶和華！我的心哪，你要讚美耶和華！

我一生要讚美耶和華！我還活的時候要歌頌我的神！

你們不要倚靠君王，不要倚靠世人；他一點不能幫助。

他的氣一斷，就歸回塵土；他所打算的，當日就消滅了。

以雅各的神為幫助、仰望耶和華─他神的，這人便為有福！

耶和華造天、地、海，和其中的萬物；他守誠實，直到永遠。

他為受屈的伸冤，賜食物與飢餓的。耶和華釋放被囚的；

耶和華開了瞎子的眼睛；耶和華扶起被壓下的人。耶和華喜愛義人。

耶和華保護寄居的，扶持孤兒和寡婦，卻使惡人的道路彎曲。

耶和華要作王，直到永遠！錫安哪，你的神要作王，直到萬代！你們要讚美耶和華！

這是上帝的話語，生命的話語。

感謝歸於主。

A reading from Hebrews 9:24-28

Christ did not enter a sanctuary made by human hands, a mere copy of the true one, but he entered
into heaven itself, now to appear in the presence of God on our behalf. Nor was it to offer himself
again and again, as the high priest enters the Holy Place year after year with blood that is not his
own; for then he would have had to suffer again and again since the foundation of the world. But as
it is, he has appeared once for all at the end of the age to remove sin by the sacrifice of himself.
And just as it is appointed for mortals to die once, and after that the judgment, so Christ, having
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been offered once to bear the sins of many, will appear a second time, not to deal with sin, but to
save those who are eagerly waiting for him.

Word of God, word of life.
Thanks be to God.

經文取自希伯來書第 9章第 24節至 28節

因為基督並沒有進了人手所造的聖所 — 這不過是真聖所的影像 — 而是進到天上，如今為我們出現在

上帝面前。祂也無須多次將自己獻上，像大祭司每年帶著牛羊的血進入至聖所。如果這樣，祂從創世以

來就必須多次受苦了。但如今，祂在今世的末期顯現，僅一次把自己獻為祭，好除掉罪。按著命定，人人

都有一死，死後且有審判。同樣，基督既然一次獻上，擔當了許多人的罪，將來要第二次顯現，與罪無關

，而是為了拯救熱切等候祂的人。

這是上帝的話語，生命的話語。

感謝歸於主。

如果身體狀況允許，請起立。Please stand as you are able.

沉思聖歌 Contemplative Hymn

#５16 唱哈利路亞 Sing Hallelujah 會衆 Congregation

福音書 Gospel

The Gospel according to Mark 12:38-44

Glory to you, O Lord.

As Jesus taught, he said, “Beware of the scribes, who like to walk around in long robes, and to be

greeted with respect in the marketplaces, and to have the best seats in the synagogues and places

of honor at banquets! They devour widows’ houses and for the sake of appearance say long

prayers. They will receive the greater condemnation.” He sat down opposite the treasury, and

watched the crowd putting money into the treasury. Many rich people put in large sums. A poor

widow came and put in two small copper coins, which are worth a penny. Then he called his

disciples and said to them, “Truly I tell you, this poor widow has put in more than all those who are
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contributing to the treasury. For all of them have contributed out of their abundance; but she out of

her poverty has put in everything she had, all she had to live on.”

The Gospel of the Lord.

Praise to you, O Christ.

今日福音是根據 馬可福音書 第 12 章 第 38 節 至 44 節 的記載

榮耀歸給神

祂在教導的時候，說：「你們要防備文士。他們好穿長袍走來走去，喜歡人們在街市上向他們問安，又喜愛

會堂裏的高位，宴席上的首座。他們侵吞寡婦的家產，假意作很長的禱告。這些人要受更重的懲罰！」 耶

穌面向聖殿銀庫坐著，看眾人怎樣把錢投入銀庫。有好些財主投了許多錢。有一個窮寡婦來，投了兩個小

文錢，就是一個大文錢。耶穌叫門徒來，對他們說：「我實在告訴你們，這窮寡婦投入銀庫裏的比眾人所投

的更多。因為，眾人都是拿有餘的捐獻，但這寡婦，雖然自己不足，卻把她一生所有的全都投進去了。」

這是主的福音。

讚美主基督。

請坐。Please be seated.
講道 Sermon　

主日詩歌 Hymn of the Day　

#342 主我愿像祢 O To be like Thee 會衆 Congregation

如果身體狀況允許，請起立。 Please stand as you are able.
宣告信仰—使徒信經 Profession of Faith - the Apostles’ Creed　

讓我們一起承認我們的信仰。With the whole church, let us confess our faith.

我信上帝，全能的父，創造天地的主。我信耶穌基督，上帝的獨生子，我們的主，因著聖靈成孕，從童女馬利

亞所生；在本丟彼拉多手下遇難，被釘在十字架上，死了，葬了，下到陰間，第三天從死裏復活，後升天，坐

在無所不能的父上帝的右邊，將來要從那裏降臨，審判活人，死人。我信聖靈，一聖基督教會，聖徒相通，罪

得赦免，肉身復活，並且永生，阿們。
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I believe in God, the Father Almighty, creator of heaven and earth. I believe in Jesus

Christ, His only Son, our Lord. He was conceived by the power of the Holy Spirit and born

of the virgin Mary. He suffered under Pontius Pilate, was crucified, died, and was buried.

He descended into hell. On the third day he rose again. He ascended into heaven, and is

seated at the right hand of the Father. He will come again to judge the living and the dead.

I believe in the Holy Spirit, the holy catholic Church, the communion of saints, the

Forgiveness of sins, the resurrection of the body, and the life everlasting, Amen.

禱告 The Prayer of the church

At the end of each petition, Merciful God, please respond: receive our prayer.

在每一個禱告的結束: 仁慈的上帝 。請大家回應: 垂聽我們的禱告。

請坐。Please be seated.

沉思聖歌 Contemplative Hymn

#305 我时刻需要祢 I Need Thee Every Hour 會衆 Congregation

宣布事項 Announcements　
簡短的公告可以在本周報的後面找到。

Brief announcements can be found at the back of this bulletin.

小朋友的福音時間 Good News for Young Worshipper
請小朋友到崇拜堂前面。Young worshippers are invited forward.

聖餐 MEAL　
讓我們藉著奉獻時間來繼續我們的敬拜。

Let’s continue the worship with our offering time.

獻上奉獻金和音樂 Procession of Offering & Music　
#333 主耶稣我爱你 My Jesus, I Love Thee 器樂 Instrumental

如果身體狀況允許，請起立。Please stand as you are able.
奉獻禱告 Offering Prayer
讓我們同心禱告。。。Let us pray in one heart…
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感恩禱告 Great Thanksgiving

主禱文 The Lord’s Prayer

被聖靈聚集為一，讓我們按照耶穌的教導祈禱。

Gathered into one by the Holy Spirit, let us pray as Jesus taught us.

我們在天上的父，願人都尊祢的名為聖，願祢的國降臨，願祢的旨意行在地上，如同行在天上。我們日用的

飲食，今日賜給我們，免我們的債，如同我們免了人的債，不叫我們遇見試探，救我們脫離兇惡，因為國度、

權柄、榮耀，全是祢的， 直到永遠。阿們！

Our Father in heaven, hallowed be your name, your kingdom come, your will be done, on
earth as in heaven. Give us today our daily bread. Forgive us our sins as we forgive those
who sin against us. Save us from the time of trial and deliver us from evil. For the
kingdom, the power, and the glory are yours, now and forever. Amen.

聖餐邀请 Invitation to Communion　

請坐。Please be seated.　

【因著耶穌基督，藉著恩典的信心，讓我們在領受聖餐的同時，試著嘗試與上帝建立更深的連結。在我們內心的聖所中，願能找到與

神同在的和諧與平靜。人在信仰中與上帝相遇。】

【Because of Jesus Christ, by faith through grace, let us venture into a deeper connection with God while receiving the
Holy Communion and singing the contemplative hymn. May we find harmony and equilibrium with God’s presence in
our inner sanctuary. In believing people meet God.】

施餐和音樂Distribution Communion & Music

#390 同來擘餅 Let Us Break Bread Together 會衆 Congregation

如果身體狀況允許，請起立。 Please stand as you are able.
聖餐後祝福和禱告 Table Blessing & Prayer　

差遣 SENDING　

祝福 Blessing

#256 三一頌 Doxology 會衆 Congregation

赞美真神万福之根，世上万民赞美主恩，天使天军赞美主名，赞美圣父圣子圣灵。 阿门

Praise God, from whom all blessings flow; Praise Him, all creatures here below;
Praise Him above, ye heavenly host; Praise Father, Son and Holy Ghost. Amen.
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差遣詩歌 Sending Hymn
#213 因他活着 Because He Lives 會衆 Congregation

解散 Dismissal
平平安安地去。在基督裡彼此互相鼓勵。

感謝主。

Go in peace. Encourage one another in Christ.
Thanks be to God.

宣布事項 ANNOUNCEMENTS　

服侍小組 SERVING TEAMs
▬ 如果臨時無法服侍，請盡早和您的同工互相配合調動。If there are any scheduling conflicts, please

coordinate with your team members to make arrangements as soon as possible.
▬ 主禮講道 Presider/Preacher Pr. Joel Ingebritson

出席和奉獻 ATTENDANCE AND OFFERING　
Last Sunday Worship in person 上周聚会 43 人; online 線上崇拜 17 人。

Last Sunday Offering 上周奉献 $1325
North Helpline Food Bank 北熱線食物銀行 $.
Quilting Ministry 棉毯事工 $60.

Thank you for your continuing support to our ministries and mission.
You may also support the ministries through Zelle At: GCLC0515@gmail.com
感謝您對我們的拓展事工的持續支持。您也可以使用 Zelle 支持。
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歡迎新朋友來到恩惠堂Welcome those who are new to Grace
新朋友歡迎一起和我們用餐慶祝。New friends are welcome to join our meal and fellowship.

執事會 Church Council (Meet every 2nd Tuesday evening)
謝謝張健，劉曉園和劉超愿意成为提名委員會的成員，請大家在禱告中紀念他們，求神赐给他們智

慧。We are thankful for Nathan Zhang, Xiaoyuan Liu and Chao Liu, who are willing to serve in the
Nominating Committee. Please keep them in your prayer that God will give them wisdom.

棉毯事工 The Quilting Ministry
每個第一個和第三個週三， 10 am - 2:00 pm, 歡迎有興趣參與；無需縫紉技能。中餐彼此隨意分享 。有任

何疑問，請問Joyce。Meet on the 1st and 3rd Wednesday monthly, from 10 am to 2 pm.Please come if
interested; no sewing skills necessary. Potluck for lunch.

靈修和查經事工 The Devotion & Bible Study Ministry
1.) 每日微信靈修: 事工小組成員為: 李桂蘭、王孟樓、馮芷君、和牧師。牧師提供的評論和每日禱告將暫停

直至11月宣布（或安排）。有任何疑問，請問王孟樓。Daily Bible Reading for our devotion: The team, Kuei
Lan Lee (Sue), June Feng, Menglou Wang, and the pastor. The comments and daily prayer from the
pastor will be paused until to be announced (or arranged) in November.
2.) 每週四晨光詩篇靈修將暫停直至11月宣布（或安排）。有任何疑問，請問林媽媽。歡迎參與10 月31日 早

上 9:00-10:30。 Weekly Morning Psalm Devotion on Thursday for the elders will be paused until to
be announced.o be announced (or arranged) in November.
3.) 每周查經將暫停直至11月宣布（或安排）。有任何疑問，請問王孟樓。10月28日將結束使徒行傳。Weekly
Bible studies will be paused until to be announced (or arranged) in November. October 28th will conclude
the Book of Acts.

教會網上詩歌練習與禱告 Online Zoom Hymn Practice & Prayer
在每週六晚上 7:00，用不超過一小時的時間，一起熟悉隔天主日崇拜的讚美詩歌，并且同心禱告。 歌曲的

鏈接和zoom鏈接在詩班微信群和教會分享群中有分享。歡迎所有弟兄姐妹參加！

Meeting less than an hour weekly from 7:00 pm on Saturday to go through the hymns and pray for
the coming Sunday. The access to the songs and the zoom meeting links are shared in the WeChat
Choir and Grace Announcement Group. All are invited to join us.
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